
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. L 140 - Spørgsmål 33, som 
Sundhedsudvalget har stillet til indenrigs- og sund-
hedsministeren den 16. marts 2006 
 

Spørgsmål L 140 - Spørgsmål 33: 
"Vil ministeren oplyse, hvilke bivirkninger for patienterne, der er forbundet 

med anvendelse af depotmedicin, herunder om der generelt er større bi-

virkninger for patienterne forbundet med anvendelse af medicin i depotform 

frem for tabletform?" 

 

Svar: 
Jeg har indhentet en udtalelse fra Sundhedsstyrelsen, som jeg kan henhol-

de mig til:         

 

”Der er de samme bivirkninger til et konkret lægemiddel uanset om det ind-

gives i tabletform eller i depotform. Efter injektion af lægemidlet som depot-

medicin er dette imidlertid i kroppen i en længere periode, hvorved såvel 

virkning som bivirkninger har en længere varighedsperiode. Ved tabletbe-

handling udskilles lægemidlet hurtigere, således at bivirkningerne hurtigere 

aftager ved ophør med behandling.”  
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